
ЗАПИСНИК

са 16. редовне сједнице Комисије за програмске садржаје на албанском језику и језицима
припадника других мањинских народа и других мањинских националних заједница

Сједница Комисије је одржана дана 26.06.2023. године.

Сједници су присуствовали:

1.Мирхета Гачевић, предсједница;
2.Ивана Крушчић, чланица;
3.Адмир Адровић, члан;
4.Трипо Матијевић, члан.

Чланови Верон Халили и Фрасхер Селимај нису присуствовали сједници због раније преузетих
обавеза, о чему су уредно обавијестили предсједницу Комисије.

Поред наведених чланова, сједници није присуствовао Иван Лековић, секретар Комисије, због
коришћења годишњег одмора.

На сједници је усвојен слиједећи

ДНЕВНИ РЕД

1. Расправа и изјашњавање у вези Записника са петнаесте редовне седнице Комисије;

2. Коментар на Уговор о пружању јавних услуга бр.01-2400 од 30.05.2018 године, закључен
измедју РТЦГ и Владе ЦГ;

3. Анализа досадашњег рада Комисије у смислу правца дјеловања и односа са Савјетом и
менаџментом РТЦГ;

4. Разно.

I

Записник са петнаесте редовне сједнице Комисије је усвојен гласовима свих присутних чланова.
(4 гласа ЗА)

II

Мирхета Гачевић је саопштила присутним члановима да је након упознавања са достављеним
материјалом уочила да је у члану 5 прописано да се у оквиру временског трајања наведеног
уговора РТЦГ обавезује на испуњавање свих програмских обавеза са уговореним програмским
садржајем.Програмске обавезе се односе на заштиту културних добара мањинских народа и
заједница које су ближе дефинисане Приједлогом програмских обавеза РТЦГ, као саставним
дијелом уговора. Такодје је констатовала да се на основу анализе коју је радила Невладина
организација “Градјанска алијанса” не може стећи утисак да је уговор истекао 31.12.2020.
године, с обзиром на временски период када је радјена анализа.Предложила је да се од
надлежне службе РТЦГ затражи допуна достављеног материала, тј. приједлога који је садржао
програмске обавезе РТЦГ.Остали чланови су подржали њену иницијативу те је закључено да ће
се овим поводом обратити Савјету РТЦГ.



III

Ивана Крушчић је изнијела мишљење да је сарадња са Савјетом на високом нивоу, тј. да су се
одазвали свим захтјевима, иницијативама Комисије што се не може рећи за менаџмент РТЦГ.
Адмир Адровић је рекао да се Комисија обраћа Савјету, као тијело које је исти основао, а да
одредјена питања која се на њих односе, Савјет даље упућује менаџменту, на захтјев Комисије,
што доводи до закључка да комуникација измедју Савјета и менаџмента није добра.
Трипо Матијевић је изнио став да се менаџмент одазвао на позиве за присуство сједницама, о
чему је навео неколико примјера, као што је то био случај и са преходном Комисијом чији је био
члан.
Мирхета Гачевић је истакла да сматра да је потребно поправити комуникацију у смислу
упознавања Комисије прије промјена програмске шеме односно свих активности које се тичу
мањинских народа и заједница.Потребно је да се устали пракса да Комисија добије могућност
да изнесе свој став по наведеним питањима прије него Савјет донесе одлуку.Такодје сматра да
менаџмент РТЦГ треба да постане свјестан постојања Комисије.
Трипо Матијевић је истакао да са измјенама програмско продукционих планова Комисија треба
да буде упозната прије њиховог усвајања од стране Савјета јер након тога не постоји могућност
за неке корективне мјере, те не види смисао расправљања о нечем што је већ завршено.
Мирхета Гачевић је предложила да се Комисија обрати менаџменту како би се ставило до
знања да све оно што се односи на мањинске народе и заједнице треба бити предмет
упознавања Комисије, како би о томе дала свој суд евентуално предложила одредјене измјене
и допуне јер је то суштина постојања тог радног тијела.Такодје, истакла је да се треба утицати и
на саму Редакцију како би се њихови програмски планови побољшали, а менаџмент би требао
то испартити како би се они и реализовали.
Адмир Адровић је мишљења да је најбитније да не буде стагнације у програму али да има
утисак да се управо то и дешава.Такодје, наводи да је било одредјених предлога за нове
емисије или унапредјење постојећих од саме Редакције али да то није прихваћено од стране
менаџмента што сматра да није добра пракса.
Трипо Матијевић је истакао да треба обратити пажњу када буде предложен нови програмско
продукциони план, на број емисија, термине емитовања, сезона када се емитују, тј. на њихову
динамику те да уколико додје до промјене термина из неког разлога то буду адекватни
замјенски термини.
Адмир Адровић сматра да ипак има неких побољшања, у смислу да емисију “Мостови”, као и
њене репризе гледаоци могу испратити на првом програм, парламентарном каналу, порталу
итд. Што значи да ипак има неких помака.Такодје је истакао да постоји коректна сарадња са
Савјетом РТЦГ, у смислу да је реаговано на сваку иницијативу Комисије, с тим да сарадња може
бити И побољшана што зависи и од чланова Комисије као и запослених у Редакцији.

IV

Чланови Комисије су заједнички констатовали да је РТЦГ направила пропуст јер није
обиљежила нити једним прилогом 20. Јун, Дан Муслимана Црне Горе. Тим поводом била је
организована пригодна манифестација у Бијелом пољу што није пропраћено на било који
начин.Такодје су истакли да је наведени датум и с вјетски Дан избјеглица, што је не мање
значајно и било је пропраћено али да немају разумјевања за такве пропусте.Такодје сматрају да
се пропуст мора приписати самој Редакцији која није обавила свој посао. Тим поводом, као и
услед других отворених питања биће позвани да присуствују наредној сједници Комисије.

ЗАПИСНИК САЧИНИО ПРЕДСЈЕДНИЦА КОМИСИЈЕ

Иван Лековић Мирхета Гачевић


